
Onderwerp : melding verlichting fietspad N289 

Geachte heer,
 
Met uw melding van 1 mei 2019 deelt u uw zorgen over de afwezigheid van verlichting bij het fietspad van 
de N289 tussen Putte en Woensdrecht. U vraagt ons of we de mogelijkheden om het fietspad te verlichten 
willen betrekken bij de eerstvolgende studie over de N289 die we uitvoeren. Naar aanleiding daarvan deel 
ik u het volgende mede.
 
Op 1 mei 2019 heeft u overleg gehad met mijn collega’s Van Zutphen en Groenen. Tijdens dat overleg 
hebben we aangegeven dat we uw verzoek zullen betrekken in de eerstvolgende planstudie over het 
betreffende gedeelte van de N289. Hierin zal ook het gebruik van het voormalige kazerneterrein 
meegenomen worden. De heer Van Zutphen informeert u op een later tijdstip hierover. Ik informeer u in dit 
verband wel graag op voorhand welk beleid Gedeputeerde Staten voeren over het verlichten van 
provinciale wegen.
 
De provincie heeft de wettelijke taak de doorstroming (bereikbaarheid, minder hinder door 
verkeersstremmingen e.d.), verkeersveiligheid (onderhoud, duurzaam veilige inrichting e.d.) en 
leefbaarheid (geluid, ecologisch bermbeheer e.d.) op de wegen (incl. fietspaden) te beschermen en te 
verbeteren. Verlichting op een fietspad kan een middel zijn om de verkeersveiligheid te verbeteren. Dat is 
echter niet altijd het geval en soms werkt verlichting zelfs averechts. Op basis van het in 2008 door 
Provinciale Staten vastgestelde beleid ‘Zicht op licht’ verlichten we provinciale fietspaden daarom alleen 
als dit een aantoonbaar positief effect heeft op de verkeersveiligheid. Naast voornoemde wettelijke taak is 
deze keuze is ook ingegeven door het Energieakkoord dat de provincie en andere overheden hebben 
gesloten teneinde het energieverbruik van het totale verlichtingsnetwerk in Noord-Brabant te reduceren. In 
het geval dat we verlichting plaatsen, kiezen we voor energiezuinige varianten. We verbeteren de 
zichtbaarheid van fietspaden in ieder geval door goede belijning aan te brengen, zoals op het fietspad 
langs de N289. Sociale veiligheid is echter nadrukkelijk een taak van de gemeente. De provincie kan gelet 
op haar taken, bevoegdheden en verantwoordelijkheden derhalve geen verlichting plaatsen louter in het 
kader van verbetering van de sociale veiligheid. Het bevorderen van de verkeersveiligheid en sociale 
veiligheid kunnen echter soms hand-in-hand gaan. Op basis van de planstudieresultaten kunnen hiertoe 
wellicht mogelijkheden blijken.
 
Met vriendelijke groet,
 
Mike Schoenmaker|  


